



MIGRANTS

Stories of migrant entrepreneurs who made it

The Young Migrants Capacity Building (YMCB) project, lead by AEIDL, publishes inspiring stories of migrants and refugees who embarked on the entrepreneurial journey and succeeded. These migrant entrepreneurs share their experiences and give a few tips to those who would like to set-up their own business.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Consumers vs COVID-19: greener and local choices >>](#)

[Horizon Europe's strategic plan 2021-2024 >>](#)

[EU launches lawsuits against UK over Irish border >>](#)

[Commission proposes a health certificate >>](#)

[Council adopts LIFE programme at first reading >>](#)

[Launch of European Innovation Council >>](#)

[Migrant smuggling: public consultation on new EU actions >>](#)

[Intellectual property: new advice service for SMEs >>](#)

[Pollinator Park – virtual experience of a world without pollinators >>](#)

[Launch of Open Research Europe >>](#)

[Action plan to boost organic production >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Public procurement, an opportunity for social economy

The #WeBuySocialEU project was concluded with a webinar on how social economy enterprises could benefit from public procurement.

[Read more >>](#)

Other news

THE CONTRIBUTION OF COMMUNITY-BASED INITIATIVES TO THE COVID RECOVERY (WEBINARS IN APRIL)

Following **positive feedback** from participants in its **2020 series of webinars**, LDnet is launching a **new series of four webinars in April 2021** on “**The Contribution of Community-based Initiatives to the Covid Recovery**”. The webinars will follow the same format as last year: **short late afternoon/early evening sessions** relying on short/sharp **presentations**, lively **contributions** from participants and **discussion**.

[Read more >>](#)

THE DEMOGRAPHIC LANDSCAPE OF EU TERRITORIES

This **EU Science Hub** report aims at detailing the **territorial diversities of ageing** across the EU, understanding the main **drivers** behind such differences and exploring their **relations** with data on access to **services** and **amenities**, **regional economic performance**, **political attitudes** and **behaviours**.

[Read more >>](#)

PERSISTENT COVID-19: EXPLORING POTENTIAL ECONOMIC IMPLICATIONS

Olivier Blanchard and **Jean Pisani-Ferry** (**Peterson Institute for International Economics**) explore **three main economic implications** of a scenario of **recurrent COVID-19** outbreaks. The first is lasting **border restrictions**. The second is the likelihood of **repeated confinements**. The third is enduring effects on the **composition of both supply and demand**.

[Read more >>](#)

THE ECB'S ECONOMY-WIDE CLIMATE STRESS TEST

According to the **European Central Bank**, **climate change** represents a major source of **financial systemic risk**. **Luis de Guindos**, Vice-President of the ECB, describes the framework for the **economy-wide climate stress test** that the ECB is currently **conducting**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.

**MIGRANTS**

Ces migrants entrepreneurs qui ont réussi

Le projet YMCB (*Young Migrants Capacity Building*) que pilote l'AEIDL publie les récits de migrants et de réfugiés qui ont créé et viabilisé leur entreprise. Ils partagent leur expérience et donnent quelques tuyaux à ceux et celles qui voudraient aussi se lancer.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[COVID-19 et consommation: des choix plus verts et plus locaux >>](#)
[Plan stratégique 2021-2024 pour Horizon Europe >>](#)
[Poursuites contre le Royaume-Uni au sujet du protocole nord-irlandais >>](#)
[La Commission propose un certificat sanitaire >>](#)
[Le Conseil adopte le programme LIFE en première lecture >>](#)
[Lancement du Conseil européen de l'innovation >>](#)

[Trafic de migrants: consultation publique sur des nouvelles actions UE >>](#)

[Propriété intellectuelle: nouveau service de conseil pour les PME >>](#)

[Pollinator Park, l'expérience virtuelle d'un monde sans pollinisateurs >>](#)

[Lancement d'Open Research Europe >>](#)

[Plan d'action pour stimuler la production biologique >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Les marchés publics, une opportunité pour l'économie sociale

Le projet #WeBuySocialEU s'est conclu par un webinar sur la manière dont les entreprises de l'économie sociale peuvent bénéficier des marchés publics.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

LA CONTRIBUTION DES INITIATIVES LOCALES À LA RELANCE POST-COVID (WEBINAIRES EN AVRIL)

Suite aux **réactions positives** des participants aux **webinaires de 2020**, LDnet lance en **avril** une nouvelle série de **quatre webinaires** sur le thème «**The Contribution of Community-based Initiatives to the Covid Recovery**». Ces webinaires suivront la même formule que l'année dernière: **courtes sessions en fin d'après-midi/début de soirée** s'appuyant sur des **présentations** courtes et affûtées, **contributions** et **débats** entre participants.

[Lire plus >>](#)

LE PAYSAGE DÉMOGRAPHIQUE DES TERRITOIRES DE L'UE

Ce **rapport** de l'**EU Science Hub** vise à détailler les **diversités territoriales** du **vieillessement** dans l'UE, à comprendre les principaux **facteurs** à l'origine de ces différences et à explorer leurs **corrélations** avec l'accès aux **services** et aux **équipements**, les **performances économiques régionales**, les attitudes et les comportements **politiques**.

[Lire plus >>](#)

LES IMPLICATIONS ÉCONOMIQUES D'UNE PANDÉMIE DE COVID-19 PERSISTANTE

Olivier Blanchard et Jean Pisani-Ferry (**Peterson Institute for International Economics**) explorent **trois implications économiques** d'un possible **scénario d'épidémies récurrentes** de COVID-19. La première concerne des **restrictions durables aux frontières**; la deuxième est la probabilité de **confinements répétés**; la troisième concerne les effets durables sur la **composition de l'offre et de la demande**.

[Lire plus >>](#)

TESTER LA CAPACITÉ DE RÉSISTANCE DU SECTEUR FINANCIER AU CHANGEMENT CLIMATIQUE

Selon la **Banque centrale européenne**, le **changement climatique** est une source majeure de **risque financier systémique**. **Luis de Guindos**, vice-président de la BCE, décrit le **test de résistance** du secteur financier au changement climatique que la **BCE mène actuellement**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.



© 2021 AEIDL